

Referat af ordinært møde i Røst den 11/10 kl. 19.00

Afbud: Jens

Antal gæster: 7

1. Godkendelse af referat fra sidste møde. Tjek
2. Orientering.

Inge har kontaktet Go`on og det er ikke tilfældet at aftalen med Benny Storm udløber i år. Der er længe til og det er ikke meningen at den skal ophøre. Ifølge driftschef Henrik Damsgaard kører det videre. Kan vi gøre andet?

Det havde været forventet at der blev etableret 2+1 vej i forbindelse med asfaltering af Erholmvej og Bogensevej, men det må jo så komme senere. Det skal oplyses at Helle og Inge gjorde en indsats for at få skiltet ordentligt i forbindelse med lukning af vejen. Det er altid kompliceret. [Godt arbejde](#)



Helle har du evt. udarbejdet et forslag om at gøre Hækkebøllevej ensrettet? [Det skal muligvis vente til motorvejen er færdig.](#)

Tillæg Inge:

Vedr. Rørup Nyt som ikke længere udkommer. Sogneforeningen vil udsende et nyheds program halvårligt. Er det noget Røst vil være med til? Det koster 2600,-kr ex. Moms pr. år. Skal vi overhovedet have en papirudgave, eller er tiden til at overgå til digitalt. Evt. en mailliste? Hvad med kontingent indkrævning (sogneforeningen)? Inge vil gerne være med til at skrive et programbrev, sammen med sogneforeningen. Der er lavet en foreløbig aftale med Ivan, men på sigt vil Inge gerne lære at lave dem. Der arbejdes på at udgive papirudgaver i endnu en periode. Det vil så i fremtiden betyde at når vi går sammen, så kan der udkomme et pr. kvartal dvs. 2 A5sider til hver forening og når vi så mange som muligt fra bestyrelserne bringer dem ud, så er det ikke så omfattende for den enkelte. Ruterne får vi ved Ivan. Udgift til Røst i alt 2600,- ex. Moms pr. år. Den billigste form for annoncering vi kan opnå.

Sogneforeningen vil opsætte et skilt/skab ve hovedvejen, vil Røst være med til det? Det taler vi videre om i det nye år.

(Bliver fremtidige dialogmøder lukket? Det ved vi ikke præcist endnu. Byrådsmøde i Rørup i maj? Kan det lade sig gøre?) Byrådsmødet blev droppet.

3. Med hensyn til belysning på cykelstien er det et kompromis der er lavet med Erholm med de brune lygtepæle. Ang. selve lyset har det ikke kunnet oplyses om det er meningen at det skal slukke helt på noget tidspunkt. Måske har vi været misinformeret fra start.
[P.P. siger at der altid være \(lidt\) lys i lygtepælene.](#)
4. Bæredygtige udviklingsplaner. **Se bilag 1 og 2.**

Er det noget vi evt. kan gå ind i. Poul har oplyst at det er ret krævende, så der skal være nogen der brænder for denne sag hvis vi skal prøve.

P.P. siger at det er et meget omfattende arbejde, og der kræves mange aktive mennesker til at løfte sådan en opgave. Det ville være fint for os i den nuværende udvikling, men vi har for få kræfter p.t.

5. Der er intet nyt om fjernvarme. Det drøftes som et borgerforslag fra Vivian Lindberg Larsen på MTP møde i dag den 4./10. Det er i skrivende stund ikke muligt at referere fra mødet.

Referat følger.

”Beslutning Miljø Teknik og Planudvalget den 04-10-2022 Miljø, Teknik og Planudvalget tager henvendelsen til efterretning samt tager til efterretning, at fjernvarmeselskaberne pt. afsøger mulighederne for at forsyne lokalområder i kommunen, herunder Grønnemose, med fjernvarme. Formanden orienterer om henvendelsen på næste byrådsmøde”

Afgjort som forventet.

6. Opfølgning på punkt 11 evt.

Inge har kontakt til Udviklingsfirma Stender, for at høre om de evt. er i kontakt med Rema etablering ang. eventuel plads til et Lastvognsanlæg med parkering. Er der andre gode forslag? Tre matrikelnr. i industriområdet har været på et lukket møde. Inge forventer at der kommer en lastbil p-plads og endnu en fastfoodkæde til området. Der er mange gisninger og ”nogen” arbejder i det ”skjulte”.

Måske toilet -og badefacilitets bygning til lastbilchaufførerne, på Rema-grunden. Og toiletter ved samkøringspladsen. Det er ulækkert at folk går og besørger over det hele 😞 Inge udfærdiger forslag til henholdsvis Vejdirektoratet samt til Stender samt Rema etablering.

7. Der skal være et møde den 28/10 ang. orientering om den kommende lokalplan for erhvervsområdet i Rørup (Poul kan uddybe).

P.P. Vedr. vejen til Hækkebølle, når FTZ skal til at bygge. Der er endnu ikke sat noget tidspunkt for mødet. Kommunen afholder mødet. Der kommer et borgermøde senere vedr. FTZ (FTZ skal have solceller på deres tagareal) Mødet afholdes kl. 13.00 i kælderen.

Citat Poul: Baggrunden for mødet d. 28/10 er følgende:

Da planerne om FTZ blev offentliggjort, blev der afholdt nogle møder mellem administrationen i Miljø og Teknik og beboerne i Hækkebølle, særligt med henblik på betydning for de trafikale forhold gennem Hækkebølle.

I forbindelse med disse møder foreslog administrationen, at der blev afholdt et møde for en mindre kreds inden kommuneplantillæg for hele industriområdet og lokalplanen for FTZ skulle behandles politisk.

Kredsen skulle være lokalrådet, samt nogle få beboere fra Hækkebølle og Rørup.

Det er det møde, der nu afholdes.

Efter den første politiske behandling sendes planerne i offentlig høring med afholdelse af et borgermøde.

Der blev talt om lidt løst og fast, om hvad der rører sig i vores lokalsamfund. Bla. Nabohjælp.

8. Alle medlemmer af bestyrelsen og ad-hoc opfordres til at komme med input til hvilke byggefirmaer vi skal kontakte og invitere til et arrangement i 2023. Vi skal have nedsat et udvalg.

Da hele verdens situationen er meget uforudsigeligt lige pt., bliver vi nødt til at se tiden an til efter nytår. Der er ingen som starter byggeri lige nu.

9. Evt.